



農業部臺中區農業改良場 研究彙報

第166期

中華民國 114年 03 月

目 次

不同品種大豆製作發芽豆漿之理化及品質分析.....	陳依純、蘇致柔... 1
Arduino低成本開發板於光合作用測量的應用及展望.....	李昱錡...13
春蘭在蕙蘭雜交授粉親和性與縮短瓶內育苗時程可行性之探討.....	洪惠娟、張 正、陳盈君、藍玄錦、昌佳致...33
全穀紅薏仁對高脂飲食小鼠代謝異常之影響.....	唐愷良、何品諭、林品萱、陳裕星、潘敏雄...51
穴盤苗株篩選機之研發應用.....	張佳偉、張金元、李東霖...73
農場見習對農民學院蔬菜栽培管理初階班學員訓練成效之個案研究.....	林靈、陳世芳、陳蓓真...91

農業部臺中區農業改良場 編印
彰化縣 大村鄉



BULLETIN OF TAICHUNG DISTRICT AGRICULTURAL RESEARCH AND EXTENSION STATION, MINISTRY OF AGRICULTURE

No. 166

March 2025

CONTENTS

- Analysis of germinated soymilk made from different soybean varieties.....
..... Yi-Chun Chen and Chih-Jou Su.... 1
- Low-cost Arduino Development Boards in Photosynthesis Measurement: Current
Applications and Future ProspectsYu-Chi Lee...13
- Study on the hybrid compatibility of *Cymbidium goeringii* for cross-pollination on
cymbidium and the feasibility in shortening duration of in vitro seedling
development.....Hui-Chuan Hung,
Chen Chang, Ying-Chun Chen, Hsuan-Chin Lan and Chia-Chih Chang...33
- Effects of Whole Grain Job's Tears on Metabolic Disorders in High-Fat Diet Mice..
..Kai-Liang Tang, Pin-Yu Ho, Pin-Xuan Lin, Yu-Hsin Chen and Min-Hsiung Pan...51
- Development and Testing of a Plug Tray Seedling Screening Machine.....
.....Chia-Wei Chang, Chin-Yuan Chang, Tung-Lin Lee...73
- A case study on the effectiveness of farm internship on the training of students in the
vegetable preliminary course of the Farmers' Academy
..... Ling Lin, Shih-Fang Chen and Pei-Jen Chen...91

TAICHUNG DISTRICT AGRICULTURAL RESEARCH AND
EXTENSION STATION, MINISTRY OF AGRICULTURE
Tatsuen Hsiang, Changhua, Taiwan, Republic of China

ISSN: 0255-5905



GPN: 2006500018
定價：新臺幣100元